
 

REFERAT – Bestyrelsen, teams-møde d. 13. maj 2024. 
 
Deltagere:  Torben Kousgaard, S na Brandhøj, Anne Nyquist,  
 Bente Østergaard, Henning Nielsen og Ann S strup  
A ud: Karsten Villadsen, Jens R. Nielsen og Bente Christensen. 
Referent: S na Brandhøj 
 

 
1. Opfølgning økonomi: 1. kvartal 2024 v. Anne; 

Budge et holdes, der står pt DKK 77.804,68 på kontoen. 
 .  
2. Nyt fra udvalgene: - Avlsudvalget v. Henning;  

- Udvalget har kons tueret sig og referat sendt ud.  
- De nye dommere opprioriteres, så de klædes godt på l jobbet og kan 
komme i gang l årets dyrskuer.  
- Seges beklager, at der ikke er penge l udbedringer af systemer – de 
udfører dog gerne opgaven mod betaling. 
- Der arbejdes fortsat på en form for ’ensre else’ af Maedi og klovsyge, 
så der varsles før den indeværende a est udløber – OGSÅ for klovsyge.  
- Blandt importlande foretrækkes samarbejde med fx Tyskland, 
Holland, Sverige m.fl. 
- Der inviteres l møde mellem DF avlsudvalg og alle kendte 
raceforeninger med henblik på indmeldelse i Dansk Fåreavl. 
- Der er set på de bedste krydsningskombina oner på opfordring af 
Jens R. Nielsen. 

  - Afsætningsudvalg v. Ann; 
- Hans har valgt at trække sig. Der tages kontakt l Anna Hynding som 
ikke blev valgt ind i 2023. 
- Udvalget har ikke kons tueret sig, der arbejdes fortsat med 
opgaverne som hid l.  

  Sundhedsudvalg v. Ann; 
- Udvalget har kons tueret sig; formand Bente Gaarde, sekretær 
Winnie Uldal, udvalgsmedlemmer Maurits Knibbe og Inga Stamphøj og 
Ann S strup med arbejdsområdet Bluetongue.  
- Der har netop været dialogmøde med deltagelse af Ann og Bente, 
Gedeunionen, Dansk Kvæg og Fødevarestyrelsen. FVST iværksæ er 
mediekampagne og ytrer ønske om, at der uddeles en flyer på fx 
dyrskuer. Ann kontakter L&F for mulig hjælp l layout, da det generelt 
omhandler drøvtyggere.  

   
3. Miljøstyrelsen, 6. maj: Opfølgning v. Torben; 

- Miljøstyrelsen oplyser, at der pr. 1/1 2024 er taget en ny procedure i 
brug ved ulveangreb i en besætning. Når Naturstyrelsens 
vildtkonsulenter har været ude til et angreb, sender de besked til 
Miljøstyrelsen, som så opretter en sag og giver besked til dyreholder. 
Dyreholder kan herefter komme med supplerende oplysninger. Når 
alle oplysninger er indhentet, sender Miljøstyrelsen et 
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partshøringsbrev til dyreholder via E-Boks, hvori de oplyser hvilken 
afgørelse de påtænker at træffe, har dyreholderen bemærkninger ses 
der på sagen igen. Har dyreholder ikke bemærkninger, træffes der 
afgørelse og dyreholder får besked på at nu udbetales der xx kr. som 
dækker xx antal dyr og DAKA’s omkostninger. Det gøres klart, at 
modellen ER implementeret. Ved kontakt til 4 angrebne besætninger, 
bliver Torben gjort bekendt med, at INGEN har modtaget ovenstående.  
- Kompensationsbeløb for dyr der mistes ved ulveangreb skal 
revideres. Vi har i samarbejde med Danske Lammeproducenter 
fremsendt et forslag som L&F skal forhandle på plads. Der kan blive 
behov for at dokumentere stigning i priser på får og lam, dette kan vi 
uden problemer dokumentere ved afregning fra slagtehuse og avlere 
kan dokumentere salg af avlsdyr.  
- 1. runde af ansøgning om støtte til ulvesikring af hegn er nu afsluttet, 
der er givet tilsagn til indkomne ansøgninger for ca. DKK 970.000,--  - 
Miljøstyrelsen har indarbejdet vores forslag til bedre vejledning på 
ansøgningsskemaerne, der bruges til ansøgning om støtte til både 
mobile hegn og stationære hegn.  
- Bente Ø rykker Miljøstyrelsen for referat fra mødet. 
 

4. Finansiering: Bente Ø fremlægger muligheden for frivillig indbetaling a la ’Kødkvæg’ 
– Bentes kontakt Anders Kjær fremsender skri ligt materiale herom. 
Hvis modellen kan anvendes, planlægges et separat møde herom.  

   
5. Eventuelt: - Jens og Bente C foreslår et fysisk møde. De e kan overvejes e er 

sommerferien, når og hvis der er nyt om økonomien.  
  - Formandsmøde i september kræver emner, så de e planlægges først 

når økonomi og Blue Tongue er på plads. Møderne kan evt. a oldes i 
regioner, for at mindske transporten.  

   
6. Næste møde: Teams d. 3. juni kl. 19:30 
   

 


